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Res del que trobareu a les pàgines d’aquesta edició de l’Informe Anual 2017 del Col·legi hauria estat possible sense el compromís, la 
il·lusió i l’esforç de tot un equip. Per més òbvia que pugui ser l’afirmació, val la pena recordar-ho i deixar-ne constància d’una manera 
especial al final dels quatre anys de mandat d’una Junta de Govern. Des d’aquí, vull tornar a expressar el meu profund agraïment, tant 
als companys que em van acompanyar a l’anterior Junta i a l’Assemblea de Compromissaris, com als que han iniciat l’actual etapa 
incorporant-se al nou equip. El relleu ha estat impecable i, si em permeteu, crec que hem aconseguit l’equilibri just entre experiència i 
renovació. Tot plegat té un mèrit doble, si tenim en compte la complexitat del context polític del darrer any.

L’activitat recollida en aquest Informe Anual correspon encara, doncs, a l’acció de l’anterior Junta, la qual ha encarat la recta final del 
seu mandat engegant nombrosos projectes i iniciatives. Voldria destacar de manera molt especial el document La conciliació de la vida 
laboral, familiar i personal de metges i metgesses, amb el qual vam fer un gran esforç per aportar dades i reflexions que han contribuït, 
crec que de manera decisiva, a posar sobre la taula un debat que ha estat massa temps posposat a la nostra professió.

Un altre treball d’enorme transcendència impulsat des del CoMB ha estat el Document de Posició del Consell de Col·legis de Metges de 
Catalunya El malalt amb càncer. Els tractaments oncològics i pal·liatius i les teràpies sense evidència científica i pseudociències. Aquest 
document, elaborat amb la col·laboració de les societats científiques d’oncologia i cures pal·liatives, ha reforçat l’acció decidida del 
Col·legi a l’hora de vetllar per la bona praxi i de fer efectiva (tal com també trobareu en aquest informe) una de les seves principals 
funcions: el control de l’exercici. 

No voldria deixar d’esmentar altres documents que han tingut també un ressò important, com el decàleg de recomanacions per a l’ús 
de les xarxes socials adreçat als professionals o el document sobre millores necessàries a l’atenció primària, elaborat amb la participa-
ció de més de 150 professionals. La participació ha estat protagonista aquest any, ja que hem comptat més d’un miler de companys i 
companyes que s’han implicat activament en comissions i grups de treball, jornades, debats, etc.

Dissortadament, no hi ha hagut gaires avenços en la lluita contra la precarietat laboral, més enllà del reconeixement de tots els grups 
polítics de la situació actual, i malgrat la millora d’algunes dades macroeconòmiques de país. Com a Col·legi, no tenim instruments 
per negociar i condicionar de manera directa les polítiques de recursos i retributives; no obstant això, la nostra perseverança, i també 
la credibilitat guanyada, ens van dur fins al Parlament de Catalunya, on vam denunciar en una compareixença la situació davant dels 
diputats de la Comissió de Salut.

La nostra veu ha estat present als debats sanitaris i professionals, sempre en defensa dels metges i metgesses i dels interessos dels nos-
tres pacients. Alhora, hem fet la feina de servei als col·legiats que ens correspon i que, malgrat ser menys visible públicament, és del tot 
imprescindible per al dia a dia de tots nosaltres. Hem atès més de 40.000 consultes i gestions, hem apostat per la formació i per donar 
suport als professionals que més ho necessiten a través del programa de protecció social i del PAIMM. Hem donat assessorament jurídic 
i professional, hem fet rècord en gestió d’ofertes laborals i hem aconseguit una fita essencial: assegurar la cobertura de responsabilitat 
professional durant els propers quatre anys i la continuïtat d’un model propi de demostrada eficàcia.

Amb la voluntat de fer més accessible i proper el Col·legi, hem consolidat l’aposta per acostar-nos al territori i als centres de treball, on 
l’acollida ha estat excel·lent, tal com avala la participació creixent a sessions formatives i actes diversos organitzats amb la col·laboració 
de les juntes comarcals. Aquesta seguirà sent una prioritat de tots els membres de la nova Junta, en nom dels quals vull fer també un 
reconeixement al gran equip de professionals i treballadors que ha fet i fa possible el dia a dia del Col·legi.

Serveixin, doncs, aquestes ratlles per expressar el meu agraïment a tothom per la feina feta els darrers quatre anys, durant els quals 
hem volgut donar compliment als compromisos que havíem adquirit amb els metges i metgesses, amb la professió i amb el país.
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